

Title (en)

Affixing device for wall ceiling covering panels.

Title (de)

Befestigungsvorrichtung für Wand- und Deckenverkleidungspanelee.

Title (fr)

Dispositif de fixation de panneaux de revêtement de murs et de plafonds.

Publication

**EP 0243227 A1 19871028 (FR)**

Application

**EP 87400712 A 19870401**

Priority

FR 8605814 A 19860422

Abstract (en)

Device which fixes to a fixed support provided with a longitudinal slot and consists of a longitudinal profile with a straight side (1), one longitudinal edge of which is provided with at least one boss (2) or with a longitudinal rib intended to penetrate and to be retained in the slot of the fixed support. The longitudinal edge (6) opposite the edge provided with the boss (2) is bent so as to serve as a means for retaining the covering panel. The longitudinal edge can be bent at right angles and interrupted by spaced tabs (4) erected in the plane of the straight side (1) of the profile and each of which is provided with at least one boss (2) or with a longitudinal rib. Fixed to the intermediate part of the straight side (1) is a strip (8) parallel to the bent edge (6), the bent strip (8) and the bent edge (6) forming between them an insertion slot for the edge of the panel. <IMAGE>

Abstract (fr)

Dispositif se fixant sur un support fixe muni de fente longitudinale et consistant en un profilé longitudinal à pan droit (1), dont un bord longitudinal est muni d'au moins un bossage (2) ou d'une nervure longitudinale destinée à pénétrer et à être retenue dans la fente du support fixe. Le bord longitudinal (6) opposé au bord muni de bossage (2) est plié pour servir de moyens de retenue du panneau de revêtement. Le bord longitudinal peut présenter un pliage à angle droit interrompu par des languettes (4) espacées dressées dans le plan du pan droit (1) du profilé et dont chacune est munie d'au moins un bossage (2) ou d'une nervure longitudinale. A la partie intermédiaire du pan droit (1) est fixée une bande parallèle (8) au bord plié (6), la bande pliée (8) et le bord plié (6) formant entre eux une fente d'insertion pour le bord du panneau.

IPC 1-7

**E04B 5/57; E04F 13/08**

IPC 8 full level

**E04B 9/04** (2006.01); **E04B 9/26** (2006.01); **E04F 13/08** (2006.01)

CPC (source: EP)

**E04B 9/0435** (2013.01); **E04B 9/0464** (2013.01); **E04B 9/26** (2013.01); **E04F 13/0823** (2013.01)

Citation (search report)

- [YD] FR 2517722 A1 19830610 - SFP SARL [FR]
- [Y] GB 544663 A 19420422 - ARTHUR ERNEST EVERARD CUCKOW
- [A] FR 2044120 A5 19710219 - FERODO SA
- [A] US 2478060 A 19490802 - SPIESS CHARLES J
- [A] GB 2050547 A 19810107 - KEIL F J
- [A] CH 272513 A 19501231 - PERELLI EDGAR [CH]
- [A] US 2229064 A 19410121 - FINCH HAROLD L
- [A] FR 2360782 A1 19780303 - SALOMON ARMAND [FR]
- [A] US 3417530 A 19681224 - LONG JAMES M

Cited by

FR2712005A1; FR2875520A1; EP0455554A1; FR2661442A1; US5189858A; WO9409222A1; WO2008077563A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE ES GB IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

**EP 0243227 A1 19871028**; FR 2597532 A1 19871023; FR 2597532 B1 19911011

DOCDB simple family (application)

**EP 87400712 A 19870401**; FR 8605814 A 19860422